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B.1. Contourennota Internationaliseringsbeleid 2013-2016 (collegebrief 14 juni 2012)  

Mw. Vrieze (inspreker namens stedenband Groningen-San Carlos): 

• Verzoekt de raad nog niet te besluiten de exploitatiesubsidie van 58.000 euro per 1 januari 

2016 om te zetten in een projectsubsidie om zo tijd te geven samen alternatieve oplossingen te 

vinden. 

• Wijst erop dat de stedenband met een klein budget veel activiteiten organiseert in beide 

steden, samenwerkt in een groot internationaal netwerk en stagiaires begeleidt en voorbereidt. 

• Verwacht dat de coördinatie van de vele vrijwillige inzet, het binnenhalen van subsidies, het 

vooraf verkennen van projecten en het begeleiden van stagiaires door een vaste medewerker 

zonder exploitatiesubsidie niet te doen is, terwijl dat onmisbaar is voor de stedenband. 

• Vindt partners bereid inhoudelijk cofinanciering te leveren, maar zij vinden financiering van 

overhead een gemeentelijke taak. 

Dhr. Houwing (Student en Stad): 

• Ziet veel potentie en voordelen van internationalisering in de nota, maar mist soms 

daadkracht. 

• Ziet graag toegevoegd kenniswerkers en bedrijven daadwerkelijk kansen te bieden zich hier te 

vestigen, naast het zichtbaar maken van Groningen. 

• Is voor een duidelijk omschreven faciliterende rol met de gemeente als netwerkorganisatie. 

• Pleit voor meer investeringen dan een welcome center om de doelgroep gastvrij te faciliteren. 

• Ziet geen reden te besparen op dit beleid, dat juist geld op kan leveren. 

Dhr. Gijsbertsen (GroenLinks): 

• Denkt dat er tijd is met de stedenband van gedachten te wisselen tot vaststelling van de 

kadernota. 

• Vindt internationaliseringsbeleid van groot belang voor de economie, de positie van 

Groningen in Europa en de verantwoordelijkheid van het rijke Westen aan 

ontwikkelingssamenwerking te doen. 

• Vindt de stedenband een goede invulling van dat laatste en wijst erop dat Groningen door 

uitwisseling van studenten er ook wat voor terugkrijgt.  

• Noemt het aandeel van economie wel erg prominent in de nota en vraagt in de position paper 

over Europa aandacht voor Europese sociale subsidies. 

• Neemt kennis van de mening van de focusgroep stedenbanden, maar vindt het zelf van belang 

de stedenbanden en uitwisselingen blijvend te organiseren. Met projectsubsidie wordt dat 

lastig. 

• Vraagt of financiering van het welcome center een plek kan krijgen in het Akkoord van 

Groningen. 

Dhr. Akkermans (D66): 

• Steunt de ambities en focus van de nota met een faciliterende rol van de gemeente. Het gaat 

erom een permanent antwoord te vinden op de globaliserende wereld. 

• Pleit voor een duidelijker geformuleerde missie, bijvoorbeeld dat het beleid bijdraagt aan de 

economische positie van de regio door talent internationaal uit te dragen en te versterken. 

• Mist specifieke aandacht voor de rol die studenten kunnen vervullen in de strategie. 

• Pleit voor samen optrekken in de noordelijke ontwikkelingsas door bijvoorbeeld congressen 

op elkaar af te stemmen. 

• Wil meer nadenken over de rol van fysieke hubs als Groninger Airport Eelde. 

• Stelt voor een regionaal platform op te richten om kennis te bundelen en dubbelingen te 

voorkomen of om aan te sluiten bij het Akkoord van Groningen. 

• Pleit voor sneller gebruik van sociale media en de inzet van informele ambassadeurs. 

• Vraagt hoe de internationaliseringsvisie past binnen de toekomstige strategische visie. 

• Kan zich voorstellen de stedenband in het stuk los te koppelen van economische versterking, 



aangezien de doelstellingen verschillen. 

Dhr. Prummel (Stadspartij): 

• Steunt de suggestie internationale samenwerking via het Akkoord van Groningen te 

organiseren. 

• Is voor voortzetting van de stedenband met San Carlos met een vaste kantoorfunctie in 

Groningen, al is de keuze voor het zeer van Groningen verschillende stadje ongelukkig 

geweest. Er is daar wel wat bereikt, maar het is absurd te denken dat Groningen wat van San 

Carlos zou kunnen leren. 

• Stelt voor projectsubsidies aan San Carlos pas toe te kennen als vorige projecten zijn voltooid. 

• Is tegen het welcome center; er zijn al twee bureaus. 

• Wijst op het belang van relaties met China en Europese steden voor Groningen als handels- 

en kennisstad. 

Dhr. Martens (PvdA): 

• Ziet als hoofddoel economische groei voor de stad door internationale connecties. 

• Vraagt meer aandacht voor het omvangrijke Duitse achterland van de stad. 

• Krijgt graag de toezegging dat het belangrijke welcome centre volgend jaar opengaat. 

• Mist aandacht voor het lucratieve toerisme. Groningen is ook een congres- en cultuurstad. 

• Verzoekt meer informatie over de resultaten van de stedenbanden met mogelijk de keus de 

minst productieve stedenband uit te faseren. 

• Raadt het college aan met de inspreker in gesprek te treden. 

• Ziet het benutten van Europese subsidiepotten als een apart onderwerp, maar is hier wel voor. 

Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 

• Vindt dat de visie zich vooral op handel richt en minder op de stedenbanden, die ook 

Groningen als kennisstad bevorderen. 

• Hoopt dat de inspraak en het bezoek aan Moermansk mee worden genomen bij de kadernota. 

• Vraagt zich af of Europese sociale subsidies voldoende benut worden. 

Dhr. Van Keulen (VVD): 

• Is juist blij met de aandacht voor handel en het voorstel voor projectfinanciering van 

stedenbanden. 

• Vindt ontwikkelingssamenwerking een landelijk thema. 

• Is enthousiast over de noordelijke ontwikkelingsas. Waarom is de focus hierop verdwenen? 

• Vraagt extra aandacht voor de door experts uit het veld aangedragen verbeterpunten, zoals 

vereenvoudiging van procedures en leren van ervaringen elders. 

• Vindt het welcome center een goed idee, maar verwacht dat het flinke kosten met zich mee 

zal brengen. De financiering moet goed geregeld worden in regionaal verband. 

Mw. Rademaker (SP): 

• Vindt de nadruk veel op economie liggen, terwijl stedenbanden een meer sociale en ideële 

kant hebben. Zijn zij tijdig geïnformeerd? Hoe schat het college hun overlevingskansen in 

met projectsubsidie? De uurprijs zal hierdoor stijgen en dat kan andere financiers afschrikken. 

• Mist ook het sociale domein bij lobbywerk in Brussel en stelt voor dit toe te voegen aan de 

position paper over Europa. 

• Ziet meer in een loket bij de DIA of universiteit dan een apart welcome center. Financiering 

via het Akkoord van Groningen is een goed idee. 

Mw. De Wrede (Partij voor de Dieren): 

• Steunt het inspelen op het internationale krachtenveld en het welcome center. 

• Ziet graag niet alleen nadruk op economie, maar ook op duurzame ontwikkeling en transitie, 

democratisering, milieu, biodiversiteit en sociale cohesie. Het motto Groningen Kennisstad an 

sich is te visieloos. Verduurzaming biedt ook veel economische kansen. 

• Verbaast zich er niet over dat bedrijven minder hechten aan de stedenband. Vindt echter dat 

het delen van kennis over bijvoorbeeld verloskunde voor Groningen niet per se wat op hoeft 

te leveren. 

• Pleit voor het inzetten van stedenbanden voor waterzuiveringstechnieken en ecotoerisme. De 

lobby voor intensieve veeteelt en melkconsumptie in het buitenland moet stoppen. 



• Vindt dierenwelzijn een belangrijk aandachtspunt, al is een land dat zijn dieren in donkere 

stallen opsluit en vol spuit met van alles weinig geloofwaardig. 

Burgemeester Rehwinkel: 

• Staat open voor zorgen en ideeën en zal die meenemen bij het opstellen van de kadernota. 

• Gaf een extern bureau opdracht kritisch te kijken naar het internationaliseringsbeleid 

• Hoorde veel interessante ervaringen en suggesties op de conferentie in maart, waaronder het 

welcome center voor de vijfduizend internationale kenniswerkers. De conferentie pleitte voor 

inzet op kennis, cultuur en een Europese lobby en zag minder in banden met zustersteden. 

• Beoogt niet de vaste krachten van de stedenbanden af te schaffen, maar zoekt een andere 

manier van financieren en denkt dat het ook met projectfinanciering kan. 

• Respecteert de bereidheid van de stedenband Groningen-San Carlos andere methodes uit te 

willen proberen en eventueel aan te passen.  

• Oppert in de loop van 2015 te bezien of projectfinanciering en vaste krachten samen kunnen 

gaan. 

• Is bereid in het college het uitgangspunt te bespreken de vaste krachten te behouden en 

hiervoor garant te staan tijdens de proefperiode van projectfinanciering. 

• Beziet welke informatie over de voortgang van de stedenbanden beschikbaar is. 

• Kijkt vooral vanuit de invalshoek kennis naar prioritering van bestaande relaties. 

• Heeft niet de bedoeling sterk in internationaliseringsbudgetten te korten. 

• Beoogt niet alleen economie voorop te stellen en is bereid hier redactioneel naar te kijken. De 

ondersteuning van het jeugdcentrum in Jabalya en inzet op duurzaamheid zijn voorbeelden. 

• Ziet toerisme niet zozeer als onderdeel van internationaliseringsbeleid. 

• Wil het welcome center uit bestaande middelen financieren, zoals bijvoorbeeld Akkoord van 

Groningen en G-kracht. Het belang open te staan voor expats staat voorop. 

• Gaat zeker verder met de inspirerende noordelijke ontwikkelingsas. In contacten met 

Hamburg, Bremen en Oldenburg blijkt veel mogelijk te zijn. Het UMCG praat ook over 

samenwerking met Duitsland. 

• Zal de opmerking over aandacht voor het sociale domein in de position paper over Europa 

onder de aandacht brengen van wethouder De Vries. 

Wethouder Schoor: 

• Vindt het een goed idee stedenbanden, economisch beleid en Europese subsidies apart te 

benoemen. 

• Focust bij internationale handel op Oldenburg, Hamburg, Bremen en China. 

• Probeert in regionaal verband te komen tot een metropoolregio met Groningen, Bremen en 

Hamburg en denkt dat dit bijdraagt aan de positionering in Europa en economische 

ontwikkeling. 

• Wijst op het doel onderwijsinstellingen en bedrijven te faciliteren zaken te doen. 

 


